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Geachte raadsleden, 
 
 
Inleiding  
Op 11 juli 2024 heeft de raad besloten dat zwembad Bloemketerp uiterlijk op 1 september 2024 zal 
worden gesloten, tenzij de veiligheid eerder in het geding komt of er niet meer aan de wettelijke eisen 
wordt voldaan. Daarnaast heeft de raad het college de opdracht gegeven om met de verenigingen 
afspraken te maken over het gebruik van alternatieve zwemlocaties. De kosten voor deze tijdelijke 
oplossingen zullen worden gedekt uit het bestaande exploitatiesubsidiebudget van € 120.000. Verder is 
besloten dat er uiterlijk in december 2024 een plan wordt gepresenteerd voor de bouw van een nieuw 
zwembad op de huidige locatie, inclusief een globale financiële onderbouwing. 
Tijdens de raadsvergadering van 5 september 2024 is aangekondigd dat we u in oktober informeren 
over de voortgang. Dit doen we door in deze memo de huidige stand van zaken van de volgende 
onderdelen kort te beschrijven: 

1. Faciliteren Franeker Zwemclub ’54; 
2. Faciliteren Vereniging aangepast sporten (VAS); 
3. ‘Overstappen’ leszwemmers; 
4. Proces nieuw zwembad Franeker; 
5. Sloop zwembad Bloemketerp. 

 
 
1. Faciliteren Franeker Zwemclub ‘54 
De Franeker Zwemclub ‘54 (F.Z.C. ’54) heeft besloten om haar zwemactiviteiten zoveel mogelijk voort 
te zetten in omliggende zwembaden. De vereniging is hierin redelijk goed geslaagd. Vanaf september 
maakt de vereniging namelijk gebruik van het zwembad in Harlingen (’t Derde Haad) en voor een 
beperkt aantal uren wijken ze uit naar Sint Annaparochie (De Bildtse Slag) en Bolsward (Vitaloo). Dit 
brengt wel de nodige uitdagingen met zich mee en is niet zonder gevolgen. Naast de extra 
vervoerskosten en reistijd voor leden en trainers zijn de trainingen vaak op minder gunstige tijdstippen, 
zoals vroeg in de ochtend of laat in de avond. Als gevolg daarvan is het ledenaantal gedaald van 118 
naar 97 leden per 1 september 2024. De komende jaren blijft het spannend in hoeverre de vereniging 
haar leden weet te behouden.  
Hieronder een beknopt overzicht van de ondersteuning aan de vereniging: 

• Ondersteuning bij het maken van afspraken met omliggende baden; 
• Inschakelen van externe verenigingsondersteuning via het NOC*NSF die ook de komende tijd 

de vereniging zal bijstaan; 
• Het college besluit binnenkort over een subsidieaanvraag van F.Z.C. ’54 met betrekking tot 

de toename van kosten over het zwemseizoen 2024 – 2025.  
De komende tijd blijven we in nauw contact met de vereniging en betrekken we ze bij de planvorming 
van het nieuw zwembad.  
 
 
2. Faciliteren Vereniging aangepast sporten  
De Vereniging Aangepast Sporten (VAS) heeft onderzocht welke zwembaden beschikbaar zijn voor één 
uur aquajogging en banenzwemmen op de maandagmiddag en -avond. Het bestuur heeft de opties 
gepresenteerd aan haar leden tijdens een speciale bijeenkomst. Na deze bijeenkomst zijn alle circa 95 
leden en 20 vrijwilligers gevraagd naar hun voorkeur door middel van een digitale enquête. De 
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uitkomst van deze enquête bleek teleurstellend voor het bestuur, want veel leden gaven aan hun  
lidmaatschap te willen beëindigen. Ongeveer 30 leden willen wel lid blijven en uitwijken naar een ander 
bad. Het bestuur is van plan om in november een algemene ledenvergadering te organiseren om de 
toekomst van de vereniging te bespreken.  
Hieronder een beknopt overzicht van de ondersteuning aan de vereniging: 

• Ondersteuning bij het inzichtelijk maken van de alternatieven; 
• Inschakelen van externe verenigingsondersteuning via het NOC*NSF die ook de komende tijd 

de vereniging zal bijstaan; 
De vereniging is  benaderd voor een gesprek om te onderzoeken op welke wijze we leden kunnen 
begeleiden naar alternatief (sport)aanbod, in het geval dat de vereniging besluit niet verder te gaan.   
 
 
3. ‘Overstappen’ leszwemmers 
In juli 2024 volgden ongeveer 300 kinderen zwemles voor hun A-, B- of C-diploma in zwembad 
Bloemketerp. Om hun diploma te behalen, moesten zij overstappen naar een ander zwembad. Uit een 
inventarisatie van de omliggende zwembaden begin september bleek dat 225 kinderen waren 
overgestapt van Bloemketerp naar een ander zwembad (ongeveer 90 naar Harlingen, 85 naar Sint 
Annaparochie, 20 naar Bolsward en 30 naar Leeuwarden). Vermoedelijk zijn er ook leszwemmers 
uitgeweken naar zwembaden verder weg, zoals in Birdaard en Hallum.  
Voor de kinderen van wie de zwemlessen werden vergoed door Stichting Leergeld, is busvervoer naar 
zwembad 't Derde Haad geregeld. Twee keer per week rijdt er een touringcar van Franeker naar 
Harlingen om deze kinderen, samen met hun begeleiders, naar de zwemlessen te brengen. In totaal 
gaat het om 33 kinderen. Zonder deze regeling zouden sommige kinderen vanwege praktische of 
financiële vervoersproblemen zijn gestopt met zwemles. Alle betrokken gezinnen zijn eind augustus 
geïnformeerd via de intermediairs van Stichting Leergeld en er wordt veel gebruik gemaakt van het 
busvervoer. Deze busdienst is alleen beschikbaar voor leerlingen die al zwemles volgden in 
Bloemketerp. Voor nieuwe aanmeldingen uit Franeker en omgeving met vervoersproblemen werken 
we aan een oplossing  bij sportcentrum Shape in Franeker. 
 
 
4. Proces nieuw zwembad Franeker 
Adviesbureau Synarchis is momenteel bezig met het ontwikkelen van een plan voor een nieuw 
zwembad in Franeker, inclusief een ruimtelijk Programma van Eisen (PvE) en een globale kostenraming. 
Om een gezamenlijk inzicht te creëren in de te volgen procedure en de beslismomenten voor de raad, 
zullen wij u op 14 november 2024 een startnotitie voorleggen ter ondersteuning van het politieke 
besluitvormingsproces. 
 
5. Sloop zwembad Bloemketerp 
Adviesbureau Synarchis heeft de mogelijkheden voor het behouden en hergebruiken van het 
bestaande 25-meterbad onderzocht. Hun conclusie is dat dit uiteindelijk geen toegevoegde waarde 
biedt en de situatie juist complexer maakt. Daarom adviseren zij om het bestaande bassin niet te 
behouden. Momenteel laten we een bestek opstellen voor de sloop van het zwembad en voor het 
uitvoeren van een quickscan natuur. 


